
 Protokół 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Powiatu Wieruszowskiego 

z dnia 26 października 2021r. 

w Starostwie Powiatowym w Wieruszowie 

 

AO-BR.0012.3.9.2021  

   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Gospodarczego Dariusz 

Sowiński, zwany w dalszej części protokołu Przewodniczącym Komisji o godzinie 14:00 

otworzył posiedzenie Komisji i powitał wszystkich obecnych. Następnie stwierdził 

prawomocność posiedzenia (obecnych 4 członków Komisji - lista obecności w załączeniu  

do niniejszego protokołu) i przedstawił porządek obrad.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji z dnia 28 września 2021r. 

4. Informacja z działalności Rady Powiatowej Izby Rolniczej Województwa Łódzkiego  

w powiecie wieruszowskim za okres od 01.01.2021 r. – 30.10.2021 r.  

5. Informacja Głównego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na obszarze 

Powiatu Wieruszowskiego w 2020 roku. 

6. Wydanie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Wieruszowskiego: 

w sprawie przyjęcia Koncepcji rozwoju infrastruktury rowerowej w powiecie 

wieruszowskim. 

7. Sprawy różne. 

 

Punkt 2  

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji zapytał Członków Komisji, czy do przedstawionego porządku obrad 

są uwagi lub propozycje zmian. 

W związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji podał wyniki głosowania:  

głosowało 4 radnych, w tym: 4 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. 

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia z dnia 28 września 2021r. 

 Przewodniczący Komisji zapytał Członków Komisji, czy ktoś zgłasza uwagi i wnioski  

do przedstawionego protokołu. W związku z brakiem uwag do protokołu Przewodniczący 

poddał pod głosowanie protokół z posiedzenia  z dnia 28 września 2021 r. 

Przewodniczący Komisji podał wyniki głosowania:  

Głosowało 4 radnych, w tym: 4 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. 

 Protokół z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Gospodarczego 

z dnia 28 września 2021 r. został przyjęty jednogłośnie. 
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Dołączyła Radna Iwona Chadryś – obecnych 5 Radnych. 

 

Punkt 4  

Informacja z działalności Rady Powiatowej Izby Rolniczej Województwa Łódzkiego  

w powiecie wieruszowskim za okres od 01.01.2021 r. – 30.10.2021 r. 

Przewodniczący Komisji oznajmił, że wszyscy członkowie Komisji otrzymali 

przedmiotowe sprawozdanie  i mieli możliwość zapoznania się z nią.  

Informację przedstawił i omówił Jerzy Karsznia – (materiał w załączeniu  

do protokołu). 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Przewodniczący Komisji Dariusz Sowiński zauważył, że było dużo kontrowersji w związku  

z  wybijaniem zwierząt, a jednak rolnicy w Powiecie Wieruszowskim mają wypłacone 

odszkodowania. Stwierdził, że sytuacja hodowców trzody chlewnej w strefie czerwonej jest 

tragiczna. Zauważył, że w obecnej sytuacji trzeba się zastanowić, jak będzie  

z bezpieczeństwem żywnościowym kraju.  

Radny Adam Musiała zauważył, że trudno jest mieć gospodarstwo rolne w dzisiejszych 

czasach.  Stwierdził, że rząd nic nie robi aby ceny nie rosły. Zapytał gdzie zostały 

wywiezione ubite zwierzęta.  

Przewodniczący Komisji Dariusz Sowiński stwierdził, że to pytanie do Powiatowego Lekarza 

Weterynarii. Stwierdził, że zwierzęta zostały zutylizowane. 

Zauważył, że w służbach weterynaryjnych są braki kadrowe ze względu na niskie pensje. 

Radna Iwona Chadryś zapytała co ze zniesieniem czerwonej strefy w Powiecie 

Wieruszowskim? Jak możemy interweniować i do kogo aby znieść czerwoną strefę? 

Starosta Andrzej Szymanek stwierdził, że cała procedura dotycząca wybijania świń  

i następnie wywożenia w kontenerach do utylizacji została wykonana prawidłowo. Na terenie 

powiatu Wieruszowskiego były dezynfekcje, zakładane maty w miejscach  wyznaczonych 

przez lekarza weterynarii. 

Przewodniczący RP IRWŁ Powiatu Wieruszowskiego Jerzy Karsznia przekazał, że jest taka 

nadzieja, że być może do końca roku strefa czerwona w Powiecie w Wieruszowskim zostanie 

zniesiona. 

Radny Andrzej Dratwa zapytał czemu wybijane były wszystkie świnie, powinny być najpierw 

przebadane. Rolnik nie odtworzy trzody chlewnej, ponieważ to są duże koszty. 

Przewodniczący Komisji Dariusz Sowiński stwierdził, że w ogniskach zwierzęta były 

zbadane. Wybijanie zwierząt w ognisku i w obrębie kilometra wynika z przepisów prawa. 

Starosta Andrzej Szymanek poinformował, że jeśli w obrębie kilometra od ogniska znajda się 

chore zwierzęta, to znowu badane są zwierzęta w promieniu następnego kilometra od miejsca,  

w którym wykryto ASF. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że jeśli ten temat jest bardzo interesujący, to można 

zrobić jeszcze jedno posiedzenie dotyczące ASF. 

Wicestarosta Stefan Pietras przekazał, że jeżeli choroba wystąpiła, to są określone procedury, 

które trzeba wykonać.  

Radny Adam Musiała stwierdził, że służby Wojewody powinny informować szefa Izby 

Rolniczej, natomiast brak było informacji. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt obrad. 

 

Obrady opuściła Radna Iwona Chadryś – obecnych 4 Radnych. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt obrad. 
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Punkt 5 

Informacja Głównego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska  

na obszarze Powiatu Wieruszowskiego w 2020 roku. 

 Przewodniczący Komisji oznajmił, że wszyscy członkowie Komisji otrzymali 

przedmiotową informację  i mieli możliwość zapoznania się z nią (materiał w załączeniu  

do protokołu).  

Informacje przedstawił i omówił Dariusz Lipiński – Naczelnik Wydziału AS.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Andrzej Dratwa zapytał czy obniżył się poziom wód głębinowych. 

Dariusz Lipiński – Naczelnik Wydziału AS odpowiedział, że nie było to badane, ale nic mu 

nie wiadomo na temat obniżeń. 

Przewodniczący Komisji Dariusz Sowiński przekazał, że na chwilę obecną jeśli chodzi  

o środowisko nie jest źle, oby się nie pogarszało. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt obrad. 

 

Punkt 6 

Wydanie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Wieruszowskiego: 

w sprawie przyjęcia Koncepcji rozwoju infrastruktury rowerowej w powiecie 

wieruszowskim. 

Starosta przedstawił prezentację Koncepcji rozwoju infrastruktury rowerowej w powiecie 

wieruszowskim (materiał w załączeniu do protokołu). Koncepcja została opracowana przez 

zespół powołany uchwałą Nr 235/ 2020 z dnia 28 października 2020r. z późn. zm. w składzie: 

1. Andrzej Szymanek Starosta Wieruszowski – przewodniczący zespołu; 

2. Iwona Szkopińska  -  Radna Rady Powiatu Wieruszowskiego; 

3. Paulina Jany – insp. Wydziału Rozwoju, Promocji i Spraw Społecznych Starostwa 

Powiatowego w Wieruszowie – sekretarz zespołu; 

4. Dr Ewa Boryczka – kierownik Referatu planowania przestrzennego, gospodarki 

komunalnej, ochrony środowiska i rolnictwa Urzędu Gminy Bolesławiec – 

reprezentant samorządów gminnych – członek zespołu; 

5. Katarzyna Zakręta – Przedstawiciel Powiatowego Zarządu Dróg w Wieruszowie – 

członek zespołu; 

6. Edyta Kosmalska – Naczelnik Wydziału Komunikacji i Dróg Starostwa Powiatowego 

w Wieruszowie; 

7. Piotr Jadwiszczak – Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru  

i Gospodarki Nieruchomościami Starostwa Powiatowego w Wieruszowie – członek 

zespołu; 

8. Przedstawiciele organizacji pozarządowych – konsultanci zespołu; 

9. Karolina Kaźmierczak – Z-ca Naczelnika Wydziału Rozwoju, Promocji i Spraw 

Społecznych Starostwa Powiatowego w Wieruszowie – sekretarz zespołu. 

 

Przygotowany dokument przesłano do gmin z terenu powiatu wieruszowskiego celem 

przeprowadzenia konsultacji społecznych. Zebrane wnioski i opinie mieszkańców powiatu 

wieruszowskiego po przeprowadzonej analizie zostały wprowadzone do Koncepcji 

stanowiącej załącznik do niniejszej uchwały.  Przyjęcie uchwały pozwoli planować realizację 

zadań w zakresie budowy tras rowerowych na terenie powiatu wieruszowskiego oraz będzie 

stanowiło dokument programowy przy projektowaniu budżetu powiatu w zakresie budowy 

dróg. 

Efektem przyjęcia ww. Koncepcji powinien być zrównoważony rozwój Powiatu 

Wieruszowskiego mający pozytywny wpływ na ochronę przyrody, dostępność komunikacyjną 
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dla mieszkańców powiatu oraz turystów, podniesienie oferty turystycznej Powiatu 

Wieruszowskiego.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Przewodniczący Komisji Dariusz Sowiński stwierdził, że członkowie zespołu bardzo się 

napracowali. Koncepcja jest precyzyjna. 

Wicestarosta Stefan Pietras stwierdził, że dobrze, iż  jest pomysł, koncepcja, a na ile to będzie 

możliwe do wykorzystania, czas pokaże. 

Radny Andrzej Dratwa zadeklarował, że głosuje za. 

 

Radny Andrzej Dratwa opuścił salę obrad – obecnych 3 Radnych. 

 

W związku brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt obrad. 

 

Przewodniczący Komisji podał wyniki głosowania:  

Głosowało 4 radnych, w tym: 4 głosów za, 0 głosów przeciw, 0  głosów wstrzymujących się. 

 Komisja Spraw Społecznych i Samorządności pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu Wieruszowskiego w sprawie przyjęcia Koncepcji rozwoju 

infrastruktury rowerowej w powiecie wieruszowskim. 

 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

W związku brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt obrad. 

 

Punkt 7 

Sprawy różne.   

Wicestarosta Stefan przekazał, że z Internetu dowiedział się, że Powiat Wieruszowski 

otrzymał dotację na fotowoltaikę, natomiast nie otrzymaliśmy na drogi. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji o godz. 16.12 

zakończył posiedzenie Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Gospodarczego. 

 

 

 

 Przewodniczył 

          Dariusz Sowiński 

 

             Przewodniczący Komisji  

      Protokołowała             Rolnictwa, Środowiska  

                                 i Rozwoju Gospodarczego 

Dominika Wełna-Papciak                                                                                        

  


